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v/ formand Solveig Hansen, Engvej 9, 8560 Kolind 

Tlf. 41 17 29 45. E-mail: sol1920@gmail.com  
Hjemmeside: handicap.dk/lokalafdelinger/kort/midtjylland/syddjurs/ 

 

 

DH blev stiftet i 1934 som De Samvirkende Invalideorganisationer – DSI. 

De 34 medlemsorganisationer repræsenterer 330.000 medlemmer og alle slags handicap. 

 

Referat fra bestyrelsesmøde i DH-Syddjurs 
Tirsdag den 24. april 2018 kl. 18.15 i cafeen på Vesterled 

 

Deltagere: Medlemmer af bestyrelse og suppleanter:  
Anne-Lise, Bo (under Susannes oplæg) Brian + hjælper, Ejnar, Elsebeth, Gurli, Helle + hjælper, 
Jørgen, Knud Erik, Lene, Lise-Lotte, Lone A. + Julie., Molly, Peer L., Solveig og Sussie + hjælper.  
 
Fraværende: (Altid: Jørn B. S., Lone B., Per S.) 
Afbud: Anette, Vinni og Louise. 
 
Gæst: Susanne Krogstrup fra sekretariatet i Nationalpark Mols Bjerge indledte med en orientering 
om tilgængelighed og lagde op til drøftelse af tiltag i Nationalparken.  
De anvendte slidses vil blive udsendt. Der kom mange gode ideer, der tages med i det videre arbej-
de og indgår i workshoppen 8. maj, bl.a. behovet for info på punkt og piktogrammer, nærhed til of-
fentlig transport, stabil belægning, handicaptoiletter og gerne adgang til vandet, fx ved Strandkær. 
 

1. Dirigent: Ejnar 
 

2. Referent: Knud Erik    
 

3. Navnerunde: Deltagerne præsenteret 
 

4. Godkendelse af dagsorden: Godkendt 
 

5. Godkendelse af referat fra 20. marts, herunder pressemeddelelse. Godkendt 
 

6. Kassereren har ordet  
Beholdning 27.910,10 kr., efter tilskuddet på 14.100 kr. som blev lidt mindre end det ansøgte 
på 18.000 kr. Vi besluttede derfor at droppe bestyrelsesmøde i oktober, hvor der ikke er 
Handicaprådsmøde 

 
7. Handicaprådets dagsorden. Ejnar orienterede kort om punkterne. 

 
8. Handlingsplan/arbejdsgrupper: 

 Dialogmøder med politikere 2018: Ejnar, Jørgen og Peer. 
Peer forsøger at finde en politiker, som kan komme med et oplæg den 22. maj. 

 Handicapadgang til Kalø: Knud Erik, Sussie og Solveig. Intet nyt 

 Eventdag med embedsværket efterår 2018: Helle, Molly, Solveig og Sussie. Intet 
nyt 

 Temadag om vederlagsfri fysioterapi: Anne-Lise, Lene, Lise Lotte og Peer. Lene 
har samlet nogle papirer og der arbejdes videre. 

 Får vi gået til lægen i tide? Anne-Lise, Helle, Jørgen og Lene. Jørgen efterlyser 
handling. Gruppen vil mødes og finde grundlaget for arbejdet. 

 Samarbejde med DH-Norddjurs. Man vil gerne arbejde videre sammen omkring til-
gængelighed. Udgangspunktet kunne være et aftenkursus om tilgængelighed. Der-
udover kunne et emne være pårørendepolitik.  
Solveig kontakter Winnie og foreslår 30. oktober 

 Regionalt DH-møde tirsdag den 28. august (Silkeborg) Intet nyt 

 Frivillig Fredag 28. september. Intet nyt  

 International Handicapdag 3. december. Et teaterarrangement med handicappede 
og om handicappede, hvor man tager problemstillinger op, som er generelle for alle. 
Handicapprismodtageren fra 2018 inviteres til at orientere som arbejdet. Helle og 
Knud Erik arbejder videre. 
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 Registrering af tilgængelige steder på Djursland. Workshop 8. maj. Invitation ud-
sendes til alle. 
 

9. Mulighed for tilbagebetaling ifm. soc.pæd. ledsagelse.  
Borgere, der har haft ledsagere med til forskellige arrangementer, har tidligere selv betalt for 
denne ledsagelse. Regionen har meddelt, at man kan få godtgjort udlægget, men det skal 
være mod dokumentation.  
Spørgsmålet tages op i Handicaprådet. Vi efterlyser tolkning på, hvad man mener med do-
kumentation. Lone udfærdiger et dagsordenspunkt til Handicaprådsmødet. 
 

10. Orientering 

 Solveig er indstillet til Sundhedsvæsenets disciplinærnævn, men blev ikke udpeget. 

 Ejnar har deltaget i møde i Fredericia i Arbejdsgruppen med DH-afdelinger 2018 - 2019  
med udgangspunkt i DH-afdelingens kerneopgave: handicappolitisk interessevaretagel-
se i kommunen. Mødet var meget ideudveksling og hvordan man han hjælpe hinanden i 
forhold til kommunen. På som punkt på næste møde. 

 Solveig har været til møde om kravsspecifikationer vedr. indretning af handicapbiler.  
Se bilag udsendt med dagsordenspunkterne for Handicaprådsmødet. 

 Solveig har været til formandsmøde, se udsendte noter  
 

11. Mødeplan - som regel tirsdage kl 17.30 i cafeen på Vesterled i Tirstrup. 
22. maj – med et politisk tema/emne, Peer aftaler 
19. juni – med en orientering om kommunale og foreningsbaserede tiltag til bekæmpelse af 
ensomhed blandt ældre v/ konsulent (Ina eller Mette),  
mandag den 27. august (i A-huset i Rønde),  
25. september, 13. november og 18. december. 

 
12. Eventuelt 

https://www.syddjurs.dk/borger/kultur-og-fritid/tilskud-puljer-og-blanketter/puljer/talentpuljen 
Der kunne være en mulighed for at kunne anvende denne. 
 

 Plakaterne fra teaterfestivallen i Syddjurs Kommune kan fås/afhentes på fx bibliote-
ket i Rønde. 

 En positiv respons fra organisations- og udviklingskonsulenten Charlotte Gundersen 
på vores arbejde i DH-Syddjurs. 

 Personer med CVR. nr. har fået en henvendelse om, at man tager for få elever ind i 
arbejdet. Derfor skal man indbetale et beløb for manglende ansættelse til elever. 
Spørgsmålet er, om det er lovbestemt, som CVR registreret, og skal falde som andre 
beløb, når man har ansat personale, eller det er indeholdt i det beløb, man får til-
kendt. Ejnar er på sagen. 

 Molly og Helle har fået høreforeningens lokalafdeling gen-stiftet i kommunen.  
Der holdes et møde i A-huset i Rønde d. 7. maj kl. 19.00. 

 I Ebeltoft by vil man gerne være behjælpelig med nedsænkning af kantsten for at af-
hjælpe de problematiske nedkørsler for specielt el-kørestolsbrugere.  
Peer har en kontakt. 

 Hvem vil gerne præsentere sit ’ego-foredrag’ på de næste møder? Vi mangler over-
blikket over, hvem der har orienteret – Solveig samler op på tilbagemeldinger. 

 Jørgen efterlyser begrundelse for, at man ikke kan etablere taktile belægninger for 
synshandicappede og blinde i kommunen. 

 
Tak til Elsebeth, Gurli og Lene for en dejlig frokost.  

Flere synes, den var bedre end det sædvanlige smørrebrød  
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